
 

Betreft: Statenvragen namens de fracties GroenLinks en SP over gaswinning Loon op Zand 

16 augustus 2023 

 

Geacht college, 

Met verbazing hebben wij in het Brabants Dagblad gelezen dat het bedrijf Vermilion tot 2033 naar 

gas mag blijven boren in Kaatsheuvel.1 Dit ondanks bezwaren van de gemeenten Waalwijk en Loon 

op Zand, waterschap Brabantse Delta, omwonenden en de Provincie Noord-Brabant. De 

bezwaarmakers maken zich in het bijzonder zorgen over de effecten van de gaswinning op de 

kwaliteit van het drinkwater, aangezien de boorlocatie naast het waterwingebied in de Loonse en 

Drunense Duinen ligt. Daarnaast zijn er zorgen over aardbevingen, bodemdaling en onzorgvuldige 

veiligheidsberekeningen, waarbij ten onrechte uitgegaan werd van de aanwezigheid van een 

beschermende kleilaag. Ook zijn de gevolgen van eventuele bodemdaling voor de kwetsbare natuur 

in het Natura 2000-gebied de Loonse en Drunense Duinen onduidelijk. Tot slot vinden wij het 

opmerkelijk dat er in tijden van klimaatcrisis en van het sluiten van het Groningse gasveld besloten 

wordt tot extra gaswinning in Brabant. Dit past niet bij de lokale en landelijke ambities richting 

klimaatneutraliteit. De fracties van GroenLinks en SP hebben dan ook de volgende vragen: 

1. Is het college bekend met de beslissing van het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat 

om de boorvergunning van Vermilion te verlengen tot 2033? 

2. Is het college het eens met de vragenstellers dat het in tijden van klimaatcrisis ongepast is 

om extra gas te winnen in Brabant? 

3. Is het college het eens met de bezwaren van de gemeenten, omwonenden en het 

waterschap dat gaswinning de drinkwatervoorziening in gevaar kan brengen? Zo nee, 

waarom niet? 

4. Begrijpt het college de zorgen van omwonenden en de gemeenten Loon op Zand en 

Waalwijk voor aardbevingen en bodemdaling? Zo nee, waarom niet? 

5. Hoe schat het college de risico’s van de gaswinning op de kwetsbare natuur van de Loonse en 

Drunense Duinen? 

6. Is het college geconsulteerd over de beslissing van het ministerie, en zo ja, wat was daarop 

uw antwoord? 

Wij vinden het zorgwekkend dat bezwaren van verschillende overheden door de Minister van 

Economische Zaken aan de kant zijn geschoven ten gunste van (nationale) economische belangen. 

7. Is het college bereid verdere stappen te ondernemen om de gaswinning alsnog te stoppen? 

Zo ja, welke stappen is het college bereid te nemen? Is het college bereid aan te dringen bij 

de minister van Economische Zaken om de gaswinning alsnog te stoppen? 

 
1 https://www.bd.nl/loon-op-zand/ministerie-veegt-bezwaren-gaswinning-van-tafel-boorstation-kaatsheuvel-
blijft-open-tot-2033~aeb79ba7/  

https://www.bd.nl/loon-op-zand/ministerie-veegt-bezwaren-gaswinning-van-tafel-boorstation-kaatsheuvel-blijft-open-tot-2033~aeb79ba7/
https://www.bd.nl/loon-op-zand/ministerie-veegt-bezwaren-gaswinning-van-tafel-boorstation-kaatsheuvel-blijft-open-tot-2033~aeb79ba7/


8. Zijn er andere locaties in Brabant waar vergelijkbare winningsprojecten van (fossiele) 

grondstoffen op bezwaren van omwonenden en overheden stuiten? Welke stappen neemt 

het college om te voorkomen dat de landelijke overheid een vergunning tóch afgeeft? 

Als gaswinning dan toch ‘onvermijdelijk’ is, vinden wij het essentieel dat dit zo veilig mogelijk gebeurt 

en dat de regio en omwonenden meeprofiteren van de winst via een omgevingsfonds, waarbij dat 

geld ook deels in de energietransitie gestoken zou moeten worden.  

9. Eerder zei toenmalig gedeputeerde Spierings dat als het ministerie vast zou houden aan haar 

besluit, dat er dan extra veiligheidsmaatregelen nodig waren.2 Zijn er in de tussentijd extra 

veiligheidsmaatregelen getroffen?  

10. Is het college bereid om aan te dringen bij de ministerie en Vermilion op het treffen van extra 

beveiligingsmaatregelen, zoals vloeistofdichte putten? 

11. Wat gebeurt er met de gasbaten? Deelt de regio mee in de winst? 

12. Ziet het college nog mogelijkheden om omwonenden, de betreffende gemeenten, het 

waterschap en de natuur extra te compenseren via bijvoorbeeld een omgevingsfonds 

gefinancierd uit een deel van de gasbaten? 

 

Bij voorbaat dank voor de beantwoording. 

 

Met vriendelijke groeten, 

 

Namens de fractie van GroenLinks Brabant  Namens de fractie van SP Brabant 

Laura van Hazendonk     Oscar van Raak 

 

 
2 https://www.bd.nl/waalwijk-heusden-e-o/gasboring-bij-kaatsheuvel-gaat-door-tot-2033-regio-maakt-zich-
zorgen-over-kwaliteit-drinkwater~ab0ec8f7/ 
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